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Szili Katalin asszonynak
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani a mezőgazdasági és vidékfejlesztési
miniszterhez, Németh Imre miniszter úrhoz „Tudjuk-e növelni a környezeti és tájgazdálkodási
EU-s támogatások arányát? " címmel .

A választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország az Unióba most belépő 10 ország között messze a legalacsonyabb arányban
választotta a közösségi agrárkeretekből a 2. pillért az ökoszociális típusú támogatást a
termelési típusú támogatással szemben . Természetesen meghatározza ezt a lehetőséget
termőföldjeink viszonylag nagy területének magas termőképessége és ebből adódó jó verseny
helyzete. Az ország nagyobbik fele azonban nem ilyen terület, semmiképpen nem 64 :36
arányban a versenyképes területek, vagyis a termelési típusú támogatások javára .

Az Eu 1996 után az „Agrár-környezeti támogatásokat", vagy jelenlegi elnevezésében a
„Környezeti és tájgazdálkodási támogatásokat" (CARPE keretén belül) részesíti támogatási
előnyben .
2008-ra az agrár jellegű támogatások közül már messze a legnagyobb részarányt képviseli a
környezeti és tájgazdálkodás. Talán ezért is tudott Szlovénia lényegesen jobb támogatási
arányt elérni a következő 3 éves periódusban (2004-2006) .
Mellbevágó, hogy mi 239,5 [euró/ha mg .ter/3 év] értéket, Szlovénia pedig 515,4 [euró/ha
mg.ter./3 év] értéket tudott elérni .

Dr. Kis Zoltán államtitkár úr a 2003 . október 17-én Kecskeméten a homokhátságról szóló
konferencián elismerte, hogy jobb eredmény érhető el a környezeti és tájgazdálkodási
támogatással, mint a termelési típusúakkal .

Kérdezem Miniszter Urat, hogy mit tett és mit szándékozik tenni a környezeti és
tájgazdálkodási támogatások részarányának növeléséért?
Ha a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium már felismerte a tájgazdálkodás kiemelt
szerepét a következő évek kitüntetett fejlődési területét, akkor milyen együttműködéssel,
közös stratégiával rendelkeznek?
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Véleményem szerint a „vidék" megtartó képességét stabilizálni lehet az okos
tájgazdálkodással, mely új fejlesztési, fejlődési irányokat is kijelölhet . Mi erről a Miniszter úr
véleménye?

Tisztelettel várom válaszát .
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Ivanics István
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